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§ 135 Dnr 2023-000007 101 

Val av justerare  

 

Beslut 

Kommunfullmäktige utser Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S) 

till att jämte ordförande justera kvällens protokoll. Justering sker torsdag 

2023-06-29.  

________________ 
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§ 136 Dnr 2023-000008 101 

Godkännande av dagordning  

 

Sammanfattning  

Ordförande Lennarth Förberg (M) meddelar följande förändring av 

dagordningen: 

- Förstärkningsåtgärder reservkraft och vattenförsäljning nya 

Snäckebacksskolan, behandlat av kommunstyrelsen 2023-06-21, 

föreslås lyftas in som ärende 21 på dagordningen.  

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner dagordningen.  

________________ 
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§ 137 Dnr 2023-000009 109 

Medborgarförslag 

 

Sammanfattning  

Följande medborgarförslag anmäls: 

Dnr Ärendemening Beredning Beslut 

2023/330 MEDBORGARFÖRSLAG 

måsspillning 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturnämnden 

Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden 

2023/336 MEDBORGARFÖRSLAG 

Turistmiljö 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturnämnden 

Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden 

2023/345 MEDBORGARFÖRSLAG 

om att senast år 2026 

ersätta fliseldningen vid 

fjärrvärme 

Ronneby Miljö & 

Teknik AB 

Kommunfullmäktige 

2023/346 MEDBORGARFÖRSLAG 

Fasadplank efter branden 

Kommunstyrelsen Kommunstyrelsen 
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Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att medborgarförslagen behandlas i enlighet 

med nedan: 

Dnr Ärendemening Beredning Beslut 

2023/330 MEDBORGARFÖRSLAG 

måsspillning 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturnämnden 

Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden 

2023/336 MEDBORGARFÖRSLAG 

Turistmiljö 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturnämnden 

Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden 

2023/345 MEDBORGARFÖRSLAG 

om att senast år 2026 

ersätta fliseldningen vid 

fjärrvärme 

Ronneby Miljö & 

Teknik AB 

Kommunfullmäktige 

2023/346 MEDBORGARFÖRSLAG 

Fasadplank efter branden 

Kommunstyrelsen Kommunstyrelsen 

 

________________ 

Exp: 

Kanslienheten, Anna-Karin Sonesson  
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§ 138 Dnr 2023-000321 040 

Information om kommunens krediter 2023-04-30 

 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen har beslutat att tills vidare, vid behov av nyupplåning och 

omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 

1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt 

vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att välja lång 

räntebindning om detta bedöms fördelaktigt.  

Bedömning 

Av bifogad finansiell rapportering framgår kommunens och de helägda 

bolagens krediter.  

 

Kommunens nettolåneskuld uppgick per 2023-04-30 till 465 (480) mkr.  

Värden inom parentes avser per 2022-12-31. 92 (92) % av kommunens 

lånestock har rörlig ränta eller bunden ränta högst tre månader. Av lånen har 

31 (23) % en förfallotidpunkt som är kortare än ett år.  

 

Riksbankens styrränta ligger från 3 maj 2023 på 3,50 % (2,50 % 2022-12-

31). Riksbankens prognos är att styrräntan kommer att höjas med 0,25 % 

under 2023, antingen i juni eller september. Osäkerheten stor och om 

inflationen inte sjunker tillbaka kan fler höjningar komma. 

 

Räntenivån är högre än den som varit rådande under senare år. Det medför 

en klart högre kostnad för upplåningen. Med utgångspunkt från aktuell 

lånestock om 650 mkr exklusive koncernkonto, motsvarar 1 % förändring av 

räntan 6,5 mkr i ändrad kostnad på helår. 

 

Kommunstyrelsen ska minst en gång per tertial ta ställning till vilken 

riskexponering som ska gälla för kommunens lånestock.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 
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fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige.  

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 

fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens beslut jämte 

sammanställning över ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

________________ 

Exp: 

Johan Sjögren, ekonomichef  
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§ 139 Dnr 2023-000322 042 

Tertialrapport 2023-04-30 för Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

Härmed avges tertialrapport per 2023-04-30. Rapportens prognos indikerar 

ett negativt resultat på -55 mnkr för kommunen, dvs ca 56 mnkr sämre än 

budget. 

 

I prognosen har av försiktighetsskäl inte beaktas någon kompensation för 

elstöd. Sannolikt kommer kommunen få viss kompensation men det oklart 

hur mycket.  

 

Centrala konton 

De centrala kontona visar en positiv helårsprognos 6 mnkr bättre än budget. 

Främst är det skatteintäkter och generella statsbidrag som avviker positivt,  

19 mnkr. Pensionsrelaterade kostnader har ökat markant mot budget. Den 

negativa avvikelsen för detta var nästan -22 mnkr. Anledningen är det nya 

pensionsavtalet och att det kompenserar för inflation och höjda basbelopp. 

 

Av försiktighetsskäl antas reserverna KS och KF oförutsedda utgifter och 

Extra reserv förbrukas helt. 30/4 fanns fortfarande 23 mnkr i dessa reserver. 

För övriga reserver har en bedömning gjorts. 

 

Den kostnadsbesparing om 40 mnkr som budgeterats på centralt konto anges 

i prognosen med 7,5 mnkr för 2023. Beloppet avser en bedömd effekt under 

året av pågående verksamhetsgenomlysning som inte beaktats i 

förvaltningarnas prognoser. 2024 förväntas hela besparingsbeloppet om 40 

mnkr kunna realiseras. 

 

Vid uppföljningen 30/4 har inte realiserats någon bokföringsteknisk intäkt 

från balanskonto flykting. En ny bedömning kommer att göras vid 

kommande delårs- och årsbokslut.  
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Nämnderna 

Totalt prognostiserar nämnderna ett överskridande mot budget med -62 

mnkr. I resultatet för Nämnden för arbete och välfärd ligger en 

redovisningsteknisk engångsintäkt med drygt 4 mnkr.  

 

Störst negativ avvikelse i mnkr visar Utbildningsnämnden följt av Teknik 

fritid och kulturnämnden, samt Nämnden för arbete och välfärd. 

 

För mer information se Tertialrapporten samt bilagor.  

Bedömning 

Det fortsatta kriget i Ukraina, inflation, högre räntenivåer och andra faktorer 

i vår omvärld gör att helårsprognosen även denna uppföljning har en högre 

grad av osäkerhet än ett normalår.   

 

Verksamheternas överskridanden är problematiska om den ökade 

kostnadsnivån är av bestående karaktär. Det är viktigt att den pågående 

översynen av förvaltningarnas kostnader på sikt ger bestående 

kostnadssänkningar för att kommunen ska vara rustad för kommande års 

ekonomiska utmaningar.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen anmodar nämnderna att göra en bedömning av det 

ekonomiska utfallet utifrån kommunfullmäktiges ekonomistyrningsprincip 

och arbeta för en ekonomi i balans. För samtliga nämnder gäller generellt att 

löpande arbeta med att kostnadseffektivisera sina verksamheter, samt att vara 

restriktiv avseende styrbara kostnader.  

 

Tertialrapporten 2023-04-30 avges till kommunfullmäktige.  

 

Kommunstyrelsen noterar rapporten ”Uppföljning av uppdrag beslutade i 

budget” till protokollet och avger rapporten till kommunfullmäktige.  

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen anmodar nämnderna att göra en bedömning av det 

ekonomiska utfallet utifrån kommunfullmäktiges ekonomistyrningsprincip 

och arbeta för en ekonomi i balans. För samtliga nämnder gäller generellt att 

löpande arbeta med att kostnadseffektivisera sina verksamheter, samt att vara 

restriktiv avseende styrbara kostnader.  
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Tertialrapporten 2023-04-30 avges till kommunfullmäktige.  

 

Kommunstyrelsen noterar rapporten ”Uppföljning av uppdrag beslutade i 

budget” till protokollet och avger rapporten till kommunfullmäktige. 

 

Kommunstyrelsen ger arbetsutskottet i uppdrag att till nästa sammanträde 

följa upp nämndernas arbete för att få en budget i balans. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Sune 

Håkansson (RP), Åsa Evaldsson (M), Peter Bowin (V) och Sara Blixt (M). 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar tertialrapport per 2023-04-30 till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Johan Sjögren, ekonomichef  

Samtliga nämnder och bolag  
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§ 140 Dnr 2022-000187 009 

Avyttring av fastigheter 

 

Sammanfattning  

Ärendet om avyttring av kommunala fastigheter har behandlats i teknik-, 

fritid- och kulturnämnden den 22 mars 2022 (§62). Ärendet har sedan gått 

vidare till Kommunstyrelsen arbetsutskott som 2022-12-22 återremitterades 

ärendet för ytterligare komplettering gällande förslag till avyttring av 

kommunägda fastigheter. Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-13 

belsutade att föreningsdialog ska ske innan vidare beslut tas i frågan. 

Föreningsdialog har nu skett och redovisas som underlag till detta ärende.  

Bedömning 

Komplettering: På kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-13 beslutade 

man att återremittera ärendet för att ge möjlighet till de föreningar som hyr 

berörda lokaler att yttra sig över förslaget. Ett brev med ett antal frågor togs 

fram och skickades till berörda föreningar. Svaren finns med som underlag 

och även sammanställda i ett dokument. 

Teknik-, fritid-, och kulturförvaltningen fick under år 2021 i uppdrag att ta 

fram olika besparingsförslag för att uppnå nämndens mål på besparingar. 

Fastighetsenheten lämnar ett förslag till besparing genom avyttring av 

byggnader som inte tillhör Ronneby kommun, kommunens kärnverksamhet 

att förvalta. Förslagen har bearbetats och förberetts av Mark-och 

Exploateringsenheten samt att ekonomienheten har angett besparingsnivå.  

 

Komplettering är genomförd enligt de önskemål som framkom på 

kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-12-22. Kompletteringen innebär bland 

annat att det finns tydliga kartbilder och foton på fastigheterna som 

omnämns i förslaget. Sammanställningen är separerad för en enklare läsning 

och som ett beslutsunderlag.  

 

En del av kompletteringen är också frågan kring föreningar och deras behov 

av kommunala lokaler. Det finns flertalet föreningar som nyttjar kommunala 

byggnader och nyttjandet ser väldigt olika ut. En del föreningar sitter på fria 

nyttjanderättsavtal sedan 1980-talet. Dessa avtal kan upplevas utav de som 

inte har samma typ avtal som orättvist och avtalen är föremål för diskussion 

mellan tjänstemän och föreningar ibland. Av naturliga skäl är det ingen 

förening som önskar frångå ett sådant avtal.  
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Kommunen äger byggnader med miljoner i underhållsbehov och har flera 

avtal där en förening kan kunna nyttja en stor byggnad utan att ha ett behov 

av hela bygganden. Bygganden ska värmas upp och skötas men kan också 

stå tom stora delar av tiden. Ett bättre förslag kan vara att använda de lokaler 

som finns och att boka in sig i per tillfälle för att maximera nyttjandet per 

byggnad. Ett annat alternativ kan vara att ha ett föreningshus som tex kan 

komma fler till nytta än att fortsätta äga kostnadsdrivande byggnader som 

gynnar ett fåtal. 

 

Kommunen har en del byggnader som är placerade på mark som är att 

betrakta som strategisk. De byggnaderna bör om användning inte finns rivas. 

Ett flertal byggnader kan lämnas till mäklare (upphandling) för försäljning. 

Se vidare i underlaget.  

 

När rivning och försäljningslista är beslutade är förslaget att mark- och 

exploateringsenheten får i uppdrag att genomföra försäljningar och rivningar 

i de fall där det är lämpligt. Till framför allt rivningar blir det en 

engångskostnad som enheten får återkomma med innan genomförande. 

Beslutsförslaget som föreslås är att besluta att ge Mark- och 

Exploateringsenheten uppdrag att gå vidare med försäljning, alternativt 

rivning där så är mer lämpligt, av följande objekt.  

 

1. Hakarps skogsfastighet (endast byggnad 1a och 1b), Hoby 19:1, 

Snickareliden/Hakarpsvägen 

2. Järnaviks mastskjul, Järnavik 1:1, Järnaviksvägen 

3. Mölleskogs lada, Mölleskog 1:14, Mölleskogsvägen  

4. Marknadsvägen bostad, Hoby 1:26, Marknadsvägen 3.  

5. PRO Bräkne-Hoby, Hoby 1:25, Brunnsvägen 2 

6. Stenåsavägen bostad, Svenstorp 20:4 

7. Tingsgårdens annex, Hoby 5:2, Ronnebyvägen 4b 

8. Rydsstugan, Hjortsberga-Ryd 2:1, Grevavägen  

9. Motorbana, Hasselstad 3:8, Eringsbodavägen 93 

10. Örmogården Kallinge, Kalleberga 5:56, Norra Smålandsgatan 

11. Gnistan, Tromtösunda 1:10/2:11, Hasslövägen 29, Nättraby 

12. Espedalsvägen bostad, Kullen 3, Espedalsvägen 2 
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13. Fridhems annex, Ronneby 25:16, Fridhemsvägen 4 

14. Gula huset, Saxemara 1:16, Skärgårdsvägen 46 

15. Hunddagis, Reparatören 1, Sörbyvägen 41 

16. H-huset Ågårdsbo, Björnen 9, Hälsovägen 3 

17. Parkeringsgarage, Frida 5, Karlskronagatan  

18. Behålls 

19. Stationen resecentrum, Ronneby 26:12, Järnvägsgatan 6   

20. Slöjdhuset, Ronneby 25:2, Emaljervägen 6 

21. Rosa huset, Oxen 18, Ågårdsgatan 6 

22. Stenstugan, Ronneby 22:1, Piskarbacken/infart via Telegatan 

23. Vierydsvägen bostad, Kullen 2, Vierydsvägen 6 

24. Örvägen bostad, Ymer 1, Örvägen 2 

25. Örvägen bostad, Atle 2, Örvägen 3 

26. Hulta lada, Hulta 2:115, Gamla Hultavägen 6 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att föreslå Kommunstyrelsen 

besluta föreslå Kommunfullmäktige besluta: 

* att godkänna förslag till avyttringslista nedan: 

 

1. Hakarps skogsfastighet (endast byggnad 1a och 1b), Hoby 19:1, 

Snickareliden/Hakarpsvägen 

2. Järnaviks mastskjul, Järnavik 1:1, Järnaviksvägen 

3. Mölleskogs lada, Mölleskog 1:14, Mölleskogsvägen  

4. Marknadsvägen bostad, Hoby 1:26, Marknadsvägen 3.  

5. PRO Bräkne-Hoby, Hoby 1:25, Brunnsvägen 2 

6. Stenåsavägen bostad, Svenstorp 20:4 

7. Tingsgårdens annex, Hoby 5:2, Ronnebyvägen 4b 

8. Rydsstugan, Hjortsberga-Ryd 2:1, Grevavägen  

9. Motorbana, Hasselstad 3:8, Eringsbodavägen 93 

10. Örmogården Kallinge, Kalleberga 5:56, Norra Smålandsgatan 

11. Gnistan, Tromtösunda 1:10/2:11, Hasslövägen 29, Nättraby 
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12. Espedalsvägen bostad, Kullen 3, Espedalsvägen 2 

13. Fridhems annex, Ronneby 25:16, Fridhemsvägen 4 

14. Gula huset, Saxemara 1:16, Skärgårdsvägen 46 

15. Hunddagis, Reparatören 1, Sörbyvägen 41 

16. H-huset Ågårdsbo, Björnen 9, Hälsovägen 3 

17. Parkeringsgarage, Frida 5, Karlskronagatan  

18. Behålls 

19. Stationen resecentrum, Ronneby 26:12, Järnvägsgatan 6   

20. Slöjdhuset, Ronneby 25:2, Emaljervägen 6 

21. Rosa huset, Oxen 18, Ågårdsgatan 6 

22. Stenstugan, Ronneby 22:1, Piskarbacken/infart via Telegatan 

23. Vierydsvägen bostad, Kullen 2, Vierydsvägen 6 

24. Örvägen bostad, Ymer 1, Örvägen 2 

25. Örvägen bostad, Atle 2, Örvägen 3 

26. Hulta lada, Hulta 2:115, Gamla Hultavägen 6 

 

  

* att ge mark- och exploateringsenheten i uppdrag att genomföra 

upphandling för rivning för de fastigheter som beslutas rivas 

att ge mark- och exploateringsenheten i uppdrag att upphandla 

mäklartjänster för de fastigheter som beslutas säljas.  

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna förslag till 

avyttringslista med följande ändringar: 

 

1. Punkt 12, Espedalsvägen bostad, Kullen 3, Espedalsvägen 2 och 

punkt 23, Vierydsvägen bostad, Kullen 2, Vierydsvägen 6 rivs och att 

det upprättas en ny detaljplan för bostäder.  

 

2. Punkt 15 Hunddagis, Reparatören 1, Sörbyvägen 41, punkt 20 

Slöjdhuset, Ronneby 25:2, Emaljervägen 6 och punkt 21 Rosa huset, 

Oxen 18, Ågårdsgatan 6 rivs men att kommunen behåller marken. 
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Nicolas Westrup (SD), Peter Bowin (V), Sune Håkansson 

(RP), Ola Robertsson (S), Tommy Andersson (S), Mikael Mårtensson (S), 

Malin Månsson (S), Tommy Persson (S), Catharina Christensson (S), Rune 

Kronkvist (S), Anna-Karin Wallgren (S), Martin Johansson (S), Anna 

Ekberg (KD), Hillevi Andersson (C) och Eva-Stina Johansson (KD). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar enligt följande: 

1 Hakarps skogsfastighet - kvarstår på lista 

2 Järnaviks mastskjul - Stryks från lista 

3 Mölleskogs lada - kvarstår på lista 

4 Marknadsvägen bostad - Stryks från lista 

5 PRO Bräkne-Hoby - Stryks från lista 

6 Stenåsavägen bostad - kvarstår på lista 

7 Tingsgården annex - Stryks från lista 

8 Rydsstugan - kvarstår på lista 

9 Motorbana - kvarstår på lista 

10 Örmogården Kallinge - Stryks från lista 

11 Gnistan - Stryks från lista 

12 Espedalsvägen bostad - Ny DP, inte sälja utan planera rivning 

13 Fridhems annex - Stryks från lista 

14 Gula huset - Stryks från lista 

15 Hunddagis - kvarstår på lista 

16 H-Huset Ågårdsbo - Stryks från lista 

17 Parkeringsgarage - kvarstår på lista 

18 Påtorps gård - Stryks från lista 

19 Stationen resecentrum - Stryks från lista 

20 Slöjdhuset - Stryks från lista, ej heller rivas 

21 Rosa huset - Stryks från lista, ej heller rivas 

22 Stenstugan - Stryks från lista 

23 Vierydsvägen bostad - Ny DP, inte sälja utan planera rivning 

24 Örvägen bostad - Stryks från lista 

25 Örvägen Bostad - Stryks från lista 

26 Hulta lada - Stryks från lista 

 

Peter Bowin (V), Malin Månsson (S), Tommy Persson (S), Martin Johansson 

(S) och Rune Kronkvist (S) yrkar bifall till Ola Robertssons (S) förslag. 

 

Nicolas Westrup (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.        
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Propositionsordning 

Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot 

Ola Robertsson (S) och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla kommunstyrelsens beslut röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertsson (S) förslag röstar nej.      

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, till detta protokoll bifogad bilaga b, avges  29 ja-

röster, 18 nej-röster, en avstår och en är frånvarande, varefter ordförande 

finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.      

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner förslag till avyttringslista med följande 

ändringar: 

 

1. Punkt 12, Espedalsvägen bostad, Kullen 3, Espedalsvägen 2 och 

punkt 23, Vierydsvägen bostad, Kullen 2, Vierydsvägen 6 rivs och att 

det upprättas en ny detaljplan för bostäder.  

 

2. Punkt 15 Hunddagis, Reparatören 1, Sörbyvägen 41, punkt 20 

Slöjdhuset, Ronneby 25:2, Emaljervägen 6 och punkt 21 Rosa huset, 

Oxen 18, Ågårdsgatan 6 rivs men att kommunen behåller marken. 

Reservationer  

Ledamöterna från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet reserverar sig mot 

beslutet till förmån för Ola Robertsson (S) förslag.  

________________ 

Exp: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef teknik- fritid- och kulturnämnden  

Mark- och exploateringsenheten, Sara Johansson  
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§ 141 Dnr 2023-000254 109 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade 
medborgarförslag 

 

Sammanfattning  

Enligt fastställd arbetsordning för kommunfullmäktige ska de 

medborgarförslag vilkas beredning ej slutförts redovisas till 

kommunfullmäktige två gånger per år, i juni och oktober. 

Totalt finns 49 stycken anmälda medborgarförslag som inte är besvarade. 

Sedan redovisningen i oktober (med uppgifter om läget 15 september) har 46 

stycken medborgarförslag beslutats av kommunfullmäktige eller 

nämnd/kommunstyrelse.  

Under 2023 har det hittills anmälts 26 medborgarförslag t.o.m. 

kommunfullmäktige 2023-04-27. 17 stycken medborgarförslag är äldre än 

12 månader.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 

att föreslå kommunfullmäktige att notera informationen till protokollet.  

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera informationen till 

protokollet. 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kanslienheten, Anna-Karin Sonesson  
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§ 142 Dnr 2023-000307 101 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade 
motioner 

 

Sammanfattning  

Enligt fastställd arbetsordning för kommunfullmäktige ska de motioner 

vilkas beredning ej slutförts redovisas till kommunfullmäktige två gånger per 

år, i juni och oktober. Det finns i dagsläget 19 obesvarade motioner varav sju 

har inkommit och anmälts under 2023. 17 motioner är beslutade sedan förra 

redovisningen. Fyra stycken är äldre än ett år.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att notera informationen i 

protokollet.  

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera informationen i 

protokollet. 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kanslienheten, Anna-Karin Sonesson  
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§ 143 Dnr 2023-000313 101 

Återrapportering av KF-beslut som lett till uppdrag, 
2023 

 

Sammanfattning  

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska uppdrag som 

kommunfullmäktige lämnat återredovisas till fullmäktige i juni och oktober. 

Denna återrapportering avser inte sådana uppdrag som ges av 

kommunfullmäktig i budgeten utan är uppdrag som kommunfullmäktige ger 

vid andra tillfällen under året. I bifogad sammanställning redogörs för de 

kommunfullmäktigebeslut, tagna under 2016 – mars 2023, som resulterat i 

ett uppdrag och som ej var klara vid förra redovisningen i oktober 2022.  

Uppdragen har förts in i Stratsys där de har lagts på en eller flera 

förvaltningar, bolag eller enheter. Vid rapportering ska status bedömas enligt 

ej påbörjad, påbörjad eller klar och med fördel skrivs en kommentar.  

Bedömning 

Årets redovisning i juni innehåller totalt x27 uppdrag jämfört med totalt 29 

uppdrag i oktober 2022. Som mest uppdrag har det varit vid redovisningen 

2019 som då innehöll 80 uppdrag. Att antalet uppdrag totalt har sjunkit beror 

dels på att antalet uppdrag givna av kommunfullmäktige under åren har 

minskat men också att fler uppdrag blir klara fortare än tidigare. 

En sammanställning ser ut som följer: 

Ärenden 

totalt 
 Ej 

påbörjad 

Påbörjad  
Klar 

27 1 16 10 

:  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige att notera 

redovisningen till protokollet.  
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Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera 

återrapporteringen till protokollet. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att handlingar för återrapporterade 

ärenden avseende beslut 2016 § 14 ”Handlingsplan mot 

våldsbejakande extremism” och 2017 § 209 ”Besvarande av motion 

från Tim Svanberg (C) gällande att införa utmaningsrätt i Ronneby 

kommun ska kompletteras till kommunfullmäktige. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Ola Robertsson (S). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar på att återremittera ärendet för att handlingar för 

återrapporterade ärenden avseende beslut 2016 § 14 ”Handlingsplan mot 

våldsbejakande extremism” och 2017 § 209 ”Besvarande av motion från Tim 

Svanberg (C) gällande att införa utmaningsrätt i Ronneby kommun ska 

kompletteras.      

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på om ärendet ska 

avgöras idag eller återremitteras och finner att kommunfullmäktige 

återremitterar ärendet.        

Beslut 

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet för att handlingar för 

återrapporterade ärenden avseende beslut 2016 § 14 ”Handlingsplan mot 

våldsbejakande extremism” och 2017 § 209 ”Besvarande av motion från Tim 

Svanberg (C) gällande att införa utmaningsrätt i Ronneby kommun ska 

kompletteras. 

________________ 

Exp: 

Kanslienheten, Anna-Karin Sonesson  
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§ 144 Dnr 2023-000335 041 

Årsredovisning för Kommunsamverkan Cura 
Individutveckling 2022 

 

Sammanfattning  

Kommunsamverkan Cura Individutveckling har inkommit med 

årsredovisning för år 2022. Revisorerna tillstyrker att respektive 

kommunfullmäktige beviljar direktionen ansvarsfrihet och godkänner 

dagordningen.       

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja direktionen för 

kommunsamverkan Cura Individutveckling ansvarsfrihet för år 2022. 

Jäv 

Therese Åberg (M) och Malin Månsson (S) anmäler jäv.  

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar direktionen för kommunsamverkan Cura 

Individutveckling ansvarsfrihet för år 2022. 

________________ 

Exp: 

Kommunsamverkan Cura Individutveckling 
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§ 145 Dnr 2020-000499 252 

Folkets hus Kallinge, förfrågan om köp av fastighet  

 

Sammanfattning  

Ärendet tas upp igen för aktualitetsprövning då det gått lång tid sedan 

beslutet om köp togs (KF 2021-11-25). Det som förändrats sedan ärendet 

behandlades i kommunfullmäktige i november 2021 är att föreningen inte 

längre är intresserade av att ingå hyresavtal med kommunen gällande 

byggnaden, varför den punkten i utgår.  

 

Kallinge Folkets Hus inkom 2020-01-24 till Teknik-, fritid och 

kulturförvaltningen med en ansökan om ekonomiskt bistånd. I ansökan 

beskrivs orsakerna vara ökade kostnader och därmed ökade förluster. 

Kommunstyrelsen avslog begäran om ekonomiskt bistånd och gav 

Kommundirektören i uppdrag att föra en dialog om fastighetens framtid. 

Under sommaren och hösten 2020 har ett antal möten skett med 

Kommundirektör, mark- och exploateringschef samt representanter från 

Folkets Hus-föreningen för att diskutera förutsättningar att kommunen 

eventuellt köper fastigheten och därefter hyr ut den till föreningen.  

Föreningen har haft möten med både styrelse och andelsägare och samtliga 

har ställt sig positiva till att kommunen köper byggnaden. Opartisk värdering 

har skett i september månad. Besiktning av fastighetens skick har skett 

tillsammans med kommunens fastighetschef.  

Bedömning 

Kallinge Folkets Hus har 2020-01-24 inkommit till Teknik-, fritid och 

kulturförvaltningen med en ansökan om ekonomiskt bistånd. I ansökan 

beskrivs orsakerna vara ökade kostnader och därmed ökade förluster. 

Kommunstyrelsen avslog begäran om ekonomiskt bistånd och gav 

Kommundirektören i uppdrag att föra en dialog om fastighetens framtid. 

 

Föreningen Kallinge Folkets Hus, Kommundirektören och mark- och 

exploateringschef har träffats ett antal gånger efter Kommunstyrelsens beslut 

för att diskutera fastighetens framtid. Föreningen har hållit styrelsemöte om 

att försälja fastigheten till kommunen och styrelsen var enhällig i beslutet att 

ställa sig bakom en försäljning till kommunen. Föreningen är andelsägd och 

ett möte med andelsägarna har också hållits; även där var andelsägarna 

positiva till försäljning av fastigheten till kommunen.  
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En enklare besiktning av fastigheten har gjorts tillsammans med 

Fastighetschef Sören Andersson, se underlag. Ett större renoveringsbehov 

föreligger på fastigheten. En rimlig bedömning av renoveringsbehov för att 

kunna fortsätta uthyrningsverksamheten är invändig renovering av ytskikt i 

samlingssal, entré och kök liksom renovering av 2-4 toaletter. Köket behöver 

till viss del renoveras. Köket kan fungera som det är men viss uppgradering 

erfordras med viss köksutrustning, ventilation och eventuellt 

brandsläckningssystem. En del maskiner fungerar väl fortfarande men 

behovet av uppfräschning är stort. Övriga invändiga delar utav huset kan 

avvaktas med renovering och en underhållsplan bör tas fram. Utvändigt är 

taket prioriterat för att säkerställa att inga ytterligare skador drabbar 

byggnaden. En takrenovering är beräknad till cirka 1,5 miljoner kronor. 

Fasaden är i behov att målning och till viss del behövs panelbyte. En del 

fönster är i sämre skick än övriga. Föreningen upplever problem med 

dagvattenhanteringen. Fastigheten ligger inom verksamhetsområde för 

dagvatten och frågan ska hanteras utav Miljöteknik.  

 

Budgetmedel om 3 mkr ströks i budget 2023. Om köp genomförs behöver 

mark- och exploateringsenheten tillföras tre miljoner för att kunna byta tak, 

göra enklare åtgärder på fasad och fönster, invändig enklare renovering av 

samlingssal, kök, entré och 2-4 toaletter.  

 

Föreningen har själva gjort en mäklarvärdering som säger 2 miljoner. 

Kommunen har beställt egen värdering. Värderingen har skett utav 

auktoriserad fastighetsvärderare Stefan Nilsson på Värderingsbyrån i Växjö. 

Värderingen hamnar på 1,5 miljoner. I värderingspriset finns möjlighet att 

dra ner på en köpesumma i och med de stora renoveringsbehov som 

föreligger. Föreningen har ett lån på 740 000 kronor. Ett eventuellt köp 

behöver göra föreningen skuldfri. Föreslagen köpesumma är 1 200 000 kr. 

 

Utöver ovanstående bedömning bör ett köp av fastigheten ses som ett 

strategiskt markköp. Fastighetens storlek är på 2791 kvm tomt. Det är 

tillräckligt stor tomt för nybyggnation om man i framtiden önskar bebygga 

tomten med annat än befintligt hus. Tomten är idag detaljplanelagd som 

allmänt ändamål men kan i en eventuell detaljplaneändring ändras till 

exempelvis kvartersmark. Det är få större tomter som säljs i centrala 

Kallinge.  

Förslag till beslut 

Ställningstagande om köp ska genomföras önskas.  
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Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att riva upp 

tidigare fattat beslut från kommunfullmäktige 2021-11-25 § 290. 

Beslut från kommunfullmäktige 2021-11-25 § 290. 

1. Ge mark- och exploateringsenheten i uppdrag att genomföra köp av 

Kallinge Folkets Hus för en köpeskilling om 1,2 miljoner kronor 

2. Ge mark- och exploateringsenheten i uppdrag att teckna ett tre årigt 

hyresavtal med möjlighet till förlängning om ett år i taget med 

föreningen Kallinge Folkets Hus. 

3. Ge mark- och exploateringsenheten 3 miljoner i investeringsmedel 

för renovering av Kallinge Folkets Hus. Finansieringen sker vi 

extern upplåning.  

4. Ge teknik- fritid- och kulturnämnden i uppdrag att utreda framtida 

behov på längre sikt av föreningslokaler i Kallinge. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Sune Håkansson (RP), Roger Fredriksson (M) och Ola 

Robertsson (S). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar på att man fortsätter arbetet i enlighet med 

fullmäktiges beslut 2021-11-25 § 292, att genomföra ett köp för en 

köpeskilling om 1,2 miljoner kronor.  

 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Propositionsordning 

Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsens beslut mot 

Ola Robertssons (S) och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja. 

De som önskar bifall Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.        

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, till detta protokoll bifogad bilaga c, avges 29- ja-

röster, 18 nej-röster, en avstår och en är frånvarande, varefter ordförande 

finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.       
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Beslut 

Kommunfullmäktige upphäver tidigare fattat beslut från kommunfullmäktige 

2021-11-25 § 290. 

Beslut från kommunfullmäktige 2021-11-25 § 290. 

1. Ge mark- och exploateringsenheten i uppdrag att genomföra köp av 

Kallinge Folkets Hus för en köpeskilling om 1,2 miljoner kronor 

2. Ge mark- och exploateringsenheten i uppdrag att teckna ett tre årigt 

hyresavtal med möjlighet till förlängning om ett år i taget med 

föreningen Kallinge Folkets Hus. 

3. Ge mark- och exploateringsenheten 3 miljoner i investeringsmedel 

för renovering av Kallinge Folkets Hus. Finansieringen sker vi 

extern upplåning.  

4. Ge teknik- fritid- och kulturnämnden i uppdrag att utreda framtida 

behov på längre sikt av föreningslokaler i Kallinge. 

________________ 

Exp: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef teknik-fritid- och kulturförvaltningen  

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  
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§ 146 Dnr 2023-000333 251 

Aktualitetsprövning av samarbetsavtal gällande del av 
Hjortsberga 4:73 

 

Sammanfattning  

Ett samarbetsavtal tecknades slutet av 2021 med Conara för att planera och 

bygga ett nytt vård- och omsorgsboende samt förskola i Johannishus på del 

av fastigheten Hjortsberga 4:73. Byggnaden ska uppföras i privat regi med 

kommunens som hyresgäst och ansvarig för drift av verksamheterna. 

Rättsläget har förändrats sedan tecknande av avtal och ett juridiskt PM från 

advokatbyrå finns framtaget som underlag.  

Bedömning 

Ronneby kommun har behov av nya lokaler för vård- och omsorgsboende 

och för förskola i Johannishus. Kommunen har med anledning av detta fört 

en dialog med den privata fastighetsutvecklaren Conara i syfte att tillgodose 

detta behov. Den 20 december 2021 ingick kommunen ett samarbetsavtal 

med Conara. Samarbetsavtalet syftar till att undersöka möjligheterna för att 

gemensamt genomföra ett projekt avseende utvecklingen av nytt vård- och 

omsorgsboende och förskola i Johannishus som kommunen ska hyra. Detta 

innebär att ett hyresobjekt ska uppföras på fastigheten Hjortsberga 4:73. 

Fastigheten ägs idag av kommunen och innebär även att del av Hjortsberga 

4:73 ska säljas till fastighetsutvecklaren. Samarbetsavtalet är inte bindande 

för parterna. Vid ett eventuellt brytande av detta avtal så står vardera part för 

sina egna kostander.  

 

Advokatfirman Lindahl KB har fått i uppdrag av kommunens mark- och 

exploateringsenhet att beskriva hur ovan angivna upplägg förehåller sig till 

lagen (2016:1145) om offentlig upphandling (”LOU”) och rättsutvecklingen 

på området i Sverige och EU. Kommunen önskar få råd om hur kommunen 

bör gå vidare med projektet och därmed sammankopplade risker. I bifogad 

redogörelse från Lindahl redogörs mot denna bakgrund för hyresundantaget i 

LOU och gränsdragningen mot upphandling av byggentreprenader och 

tjänster samt relevanta risker och hur dessa bör hanteras.  

 

När samarbetsavtalet ingicks följde kommunens hantering av ärendet de 

riktlinjer som fanns framtagna av SKR och flera kommuner och myndigheter 

har hanterat liknande ärenden på samma sätt. Med det rättsläge som nu har 
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uppstått och där rättsläget fortfarande är mycket osäkert gällande detta 

upplägg är tjänstemannaförslaget att avbryta samarbetsavtalet och ta ny 

ställning till fortsatt hantering av projektet.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige besluta att avbryta 

samarbetsavtalet gällande vård- och omsorgsboende samt förskola på 

fastigheten Hjortsberga 4:73.  

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avbryta samarbetsavtalet 

gällande vård- och omsorgsboende samt förskola på fastigheten Hjortsberga 

4:73. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Ola Robertsson (S) och Roger Fredriksson (M).  

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar enligt följande: 

1. Kommunfullmäktige ger vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att 

påbörja arbetet för byggnation av ett kommunalt vård- och 

omsorgsboende på fastigheten Hjortsberga 4:73. 

2. Kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i uppdrag att påbörjar 

arbetet med planering av en kommunal förskola på fastigheten 

Hjortsberga 4:73.  

 

Roger Fredriksson (M) yrkar avslag på Ola Robertssons (S) förslag.      

Propositionsordning 

Lennarth Förberg (M) ställe proposition på kommunstyrelsens förslag mot 

Ola Robertsson (S) och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar nej.       

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, till detta protokoll bifogad bilaga d, avges 18 ja-

röster, 29 nej-röster, en avstår och en är frånvarande, varefter ordförande 

finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.       
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Beslut 

Kommunfullmäktige avbryter samarbetsavtalet gällande vård- och 

omsorgsboende samt förskola på fastigheten Hjortsberga 4:73. 

________________ 

Exp: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  
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§ 147 Dnr 2023-000334 287 

Ombyggnation av polisens flygel i Stadshuset 

 

Sammanfattning  

Under de senaste månaderna har dialog förts med polisen om en 

ombyggnation och anpassning av deras lokaler i Stadshuset. Färdig förslag 

finns nu framtaget från Polisen och är kostnadsberäknat av kommunens 

mark- och exploateringsenhet. I kostnadsberäkningen finns också en 

saneringskostnad framtagen för sanering av PCB i aktuell flygel.  

Bedömning 

Under de senaste månaderna har dialog förts med Polisen om en 

ombyggnation och anpassning av deras lokaler i Stadshuset. Initiativet 

kommer från Polisen som har planer på att inhysa ett kontaktcenter i 

lokalerna. Kontaktcentret innebär 30-40 nya arbetsplatser. För att kunna göra 

ett kontaktcenter krävs en större ombyggnation där bland annat, ventilation, 

väggar, ljudklassning, säkerhet, allmänna ytor och tillgänglighet behöver 

förändras. Polisen har själva haft en arkitekt som ritat förslaget och 

kommunens mark- och exploateringsenheten med byggprojektledning har 

varit involverad från start. Dock har arbetet tagit längre tid än beräknat då 

den första tidsplanen var att kommunen skulle få ritningar för 

kostnadsberäkning i mars för att därefter, parallellt med Polisens 

beslutsprocesser, fatta beslut om investering och föra diskussion om 

hyresförändring. Ett beslut om investering behövs innan sommaren för att 

upphandling och påbörjande av arbete ska kunna ske efter sommaren.  

 

Arkitektförslaget från Polisen är kostnadsberäknat till 22 miljoner som är en 

kostnadshöjande del på hyran. Utöver det är bedömningen att ytterligare tre 

miljoner behövs för att genomföra de saneringsåtgärder som krävs av PCB i 

denna flygel.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige besluta tilldela 

mark- och exploateringsenheten 25 miljoner för ombyggnation av del av 

Stadshuset 

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att tilldela mark- och 

exploateringsenheten 25 miljoner för ombyggnation av del av Stadshuset. 

Finansiering sker via extern upplåning.  
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Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige tilldelar tilldela mark- och exploateringsenheten 25 

miljoner för ombyggnation av del av Stadshuset. Finansiering sker via extern 

upplåning.  

________________ 

Exp: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 

Ekonomienheten  
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§ 148 Dnr 2023-000320 106 

Ansvarsfrihet - Samordningsförbundet i Blekinge, 
FINSAM 2022 

 

Sammanfattning  

Samordningsförbundet i Blekinge (FINSAM) inkommer med årsredovisning 

för 2022. Revisorerna tillstyrker att styrelsens ledamöter beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret.       

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera årsredovisningen 

till protokollet samt bevilja styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för 

räkenskapsåret 2022. 

Jäv 

Malin Månsson (S) och Therese Åberg (M) anmäler jäv.  

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.     

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar årsredovisningen till protokollet samt beviljar 

styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2022. 

________________ 

Exp: 

FINSAM 
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§ 149 Dnr 2023-000211 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG bötfäll 
nedskräpning 

 

Sammanfattning  

I ett medborgarförslag förslås att ”likt i Singapore ge böter för nedskräpning, 

t ex cigaretter, flaskor, bukar och andra rester som inte ska skräpa ner 

samhällen och natur.”  

Bedömning 

Det är olagligt att skräpa ner i Sverige. Den som skräpar ner kan få böter 

eller fängelse beroende på hur allvarlig och omfattande nedskräpningen är. 

Vid mindre allvarliga fall kan polisen direkt skriva ut en bot på 800 kr, sk 

skäpbot. 

Från 1 januari 2022 gäller även boten för den som slänger småskräp på 

marken, som till exempel cigarettfimpar, tuggummin och godispapper. 

Det är polisen som utfärdar böter. Kommunen har inte rätt att göra det. 

 

Ett medborgarförslag måste handla om frågor som hör till kommunens 

ansvarsområden och som kommunfullmäktige kan fatta beslut om. Att ge 

böter för nedskräpning är en sådan fråga som kommunfullmäktige inte kan 

besluta om.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att medborgarförslaget är besvarat i enlighet med 

texten under avsnittet bedömning.  

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att medborgarförslaget är 

besvarat i enlighet med texten under avsnittet bedömning. 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att medborgarförslaget är besvarat i enlighet 

med texten under avsnittet bedömning. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 150 Dnr 2023-000103 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG förbindelse till 
Karön 

 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit om att skapa en förbindelse till Karön.  
Ärendet har remitterats till Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen. 

Bedömning 

Förslagsställaren skriver: ” En oslipad diamant som Karön med sitt 

fantastiska läge, grym restaurang och gemytlig miljö måste ha accsess året 

om. Man stirrar sig blind på Karöbåten som tyvärr gjort sitt, konsulter och 

olika varv får säga sitt, jag säger nej. Anlägg en linbana med 

handikappvänliga gondoler som går på 15 meters höjd för att inte störa 

båttrafiken. Upplevelsen, tillgängligheten, attraktionskraften, ja fördelarna är 

många. Linbana är inget nytt men för oss här nere så ger det massor tillbaks. 

Ponera att en krögare har en ständig ström av gäster, som inte bara kommer 

sommartid, tillgängligheten gör att det även är attraktivt höst vinter. Hyr ut 

stugorna vintertid, känn på marknaden. Karöbåten sätts i glasmonter på 

Karön med all dess historia” I likhet med Teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen ses inte en förbindelse över till Karön i from av en 

linbana som ett framtida alternativ. Området kring Villa Vassen ligger inom 

detaljplanelagt området samt område för ett kulturminnesvårdsprogram som 

även inkluderar Karön, något som inte ger förutsättningar för en linbana. Att 

bygga stationer för gondoler med en höjd över 20 meter på vardera sida av 

sundet kommer att ändra landskapsbilden i området radikalt. Samtidigt 

kommer bullret från systemet att påverka den idag tysta miljön.  

 

Ett linbanesystem med en vajer kostar omkring 50-75 Mkr/km, för en sträcka 

om ca 300 meter hamnar man på kostnader omkring 15-22,5 Mkr.  

 

Förslaget med en linbana skulle möjliggöra att Karön skulle kunna hålla 

öppet året om och att den så kallade ”Kallebåten” skulle kunna tas upp ur 

vattnet. Genom ett avslag för förslaget om linbana över till Karön som en 

fast förbindelse ses inte möjligheterna som förslagsställaren framställer.  

 

Att montera en glasmonter med så kallade ”Kallebåten” bedöms inte heller 

passa in i kulturmiljön på Karön.  
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Förslag om att hyra ut stugorna vintertid kommer dock att diskuteras på 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen för att se vad som är möjligt inom 

förvaltningen. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avslå 

medborgarförslaget om en förbindelse över till Karön i from av en linbana.   

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget 

om en förbindelse över till Karön i from av en linbana. 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget.  

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 151 Dnr 2021-000732 192 

Besvarande av motion från Nicolás Westrup (SD) 
angående legitimation till kommunstyrelsens ledamöter 

 

Sammanfattning  

I en motion yrkar Nicolás Westrup (SD)  

att kommunledningsförvaltningen ges i uppdrag att undersöka möjligheten 

att utrusta kommunstyrelsens ledamöter med någon slags fotolegitimation 

som visar att de några gånger om året, oannonserat får besöka en verksamhet 

inom sitt ansvarsområde, 

att kommunledningsförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en kostnad för 

dessa legitimationer, 

att så snart det är möjligt utrusta kommunstyrelsens ledamöter med dessa 

legitimationer.  

Bedömning 

Kommunen kommer under våren att införa en digital tjänstelegitimation som 

heter Freja eID. Den kommer även att fungera för förtroendevalda så länge 

man har en smartphone eller en platta. E-legitimationen ger dock inte någon 

rätt att besöka kommunens verksamheter oannonserat så som motionären 

önskar. 

 

För den delen av motionen har frågan ställts till kommunen 

förvaltningschefer hur de ser på detta och en mindre omvärldsanalys har 

gjorts. 

 

Att förtroendevalda både i kommunstyrelsen och i nämnderna är intresserade 

av och vill vara kunniga om kommunens verksamheter är mycket positivt. 

Ett led i detta kan vara besök i verksamheterna. Det finns dock hänsyn som 

måste tas vid sådana tillfällen. Besöken bör vara föranmälda så att 

verksamheten kan se om och när det kan vara lämpligt utifrån t.ex. tid och 

plats för att ta emot. Flera förvaltningar har verksamhet med sekretess, 

behov av att förbereda boende/brukare eller helt enkelt att förberedelser kan 

ge bättre besök och möjlighet att svara på frågor. Spontanbesök kan vara 

svåra att hantera medan bokade besök ger möjlighet till att samtala och 

förklara utan stress. Flera nämnder har valt modellen att ha s.k. 
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kontaktpolitiker. Dessa kontaktpolitiker ska dock boka sina besök hos 

verksamhetschef eller enhetschef beroende på vilken förvaltning det är. 

 

Omvärldsanalysen med kontakt med kanslichefer i Blekinges övriga 

kommuner samt Region Blekinge visar att det enbart är Region Blekinge 

som har en policy som reglerar politikerbesök i verksamheterna. Där är det 

verksamhetschef som ger tillstånd. Besöken ska alltid ske på verksamhetens 

villkor och verksamhetsansvarig har rätt att säga nej till besök om det 

bedöms nödvändigt. En av kommunerna har precis påbörjat ett arbete med 

ett enklare styrdokument för att få tydlighet både för förtroendevalda och 

medarbetare om tillvägagångssätt för besök i verksamheterna. Flera av 

kommunerna har modellen med kontaktpolitiker och att nämnd bestämmer i 

dialog med förvaltning hur besöken ska gå till. 

 

För både besökare och medarbetares skull föreslås att besök av 

kommunstyrelsens ledamöter ska vara avtalade. Oannonserade besök innebär 

att verksamheten kan säga nej om de inte finner det lämpligt med besök vid 

tidpunkten.  

Kommunfullmäktige förslås därför att avseende själva legitimationen besluta 

att anse den delen av motionen vara besvarad medan del av motionen som 

rör en rättighet för kommunstyrelsens ledamöter att göra oannonserade 

besök i en verksamhet förslås avslås.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att 

- motionen är besvarad med ovanstående i den del som avser legitimation till 

kommunstyrelsen ledamöter 

avslå motionen i den del som avser rätt till oannonserade besök i 

kommunens verksamheter 

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Motionen är besvarad med ovanstående i den del som avser 

legitimation till kommunstyrelsen ledamöter. 

2. Avslå motionen i den del som avser rätt till oannonserade besök i 

kommunens verksamheter. 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Motionen är besvarad med ovanstående i den del som avser 

legitimation till kommunstyrelsen ledamöter. 

2. Avslå motionen i den del som avser rätt till oannonserade besök i 

kommunens verksamheter. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 152 Dnr 2022-000330 192 

Besvarande av motion från Roger Gardell (L) - 
Renovera och använd rummen på Stora Ekön 

 

Sammanfattning  

Det har inkommit en motion från Roger Gardell (L) om renovering och 

användning av rummen på Stora Ekön, där motionsställaren yrkar om att de 

rum som finns på Stora Eköns norra strandremsa renoveras och möbleras för 

att kunna användas för besökare på ön.        

Bedömning 

De rum som avses i motionen är före detta övernattningsrum för lotsarna på 

Stora Ekön och ingår bland de byggnader som Ronneby kommun förvärvade 

från staten 1992. I samband med detta tecknade också avtal med markägarna 

om nyttjanderätt till mark i anslutning till byggnaderna, vilket förnyades 

2019 i samband med genomförandet av Ark56. 

Stora Ekön var då med som ett viktigt besöksmål och skyltar sattes upp för 

Ark56 på lotsplan och en kajakbrygga lades i. Länsstyrelsen satte upp nya 

toaletter vid Lotsplan. Det fanns också ett avtal med Ronneby 

navigationssällskap om att hålla öppet lotsutkiken på toppen av ön. En 

utvecklingsplan tog också fram i tillsammans med Länsstyrelse, markägare 

m.fl. Efter några år med byten av ansvariga tjänstepersoner så har emellertid 

utvecklingen stagnerat. 

Under 2022 har förnyade diskussioner genomförts kring Stora Ekön med 

intressemter i närområdet. Byggnaderna i fråga genomgick en mindre 

uppfräschning med hjälp av feriearbetare från Ronneby kommun under 

sommaren 2022 och under 2023 kommer en ny flytbrygga läggas vid Stora 

Ekön. 

Det finns idag ett intresse för en utveckling av Stora Ekön från flera 

intressenter. Blekinge Arkipelag ser positivt på Stora Ekön, framför allt som 

en kajakdestination. Markägarna uttrycker ett intresse av att utveckla ön och 

Saxemara samhällsförening vill gärna utveckla sambanden mellan Saxemara 

och Stora Ekön. Saxemara båtvarv utgör också ett intressant besöksmål, där 

en del av Blekinges kulturhistoria visas, utan motsvarighet i övriga länet. 

Med sin unika historia, närheten till Gribshundens förlisningsplats och de 

kulturhistoriskt intressanta miljöer som finns bevarade på Stora Ekön är 

bedömningen att det är en väldigt intressant plats att besöka för såväl 

Blekingebor som externa besökare. Närheten till Saxemara med Saxemara 
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båtvarv och en aktiv samhällsförening är också en positiv sak i 

sammanhanget. 

Saxemara samhällsförening är beredda av att vara projektägare för ett 

samverkansprojekt för att utveckla Stora Ekön och Saxemara som 

destinationer, där en renovering av byggnaderna och en förvaltningsmodell 

kan tas fram. Tanken är att söka projektmedel från framför allt 

SydostLeader. 

Förutom Saxemara samhällsförening, skulle markägarna på Stora Ekön, 

lokala näringslivsrepresentanter, Ronneby kommun, Blekinge Arkipelag, 

Länsstyrelsen i Blekinge m.fl. kunna vara delaktiga. 

De målsättningar som har diskuterat hittills är: 

1. Göra Stora Ekön mer tillgänglig för besökare genom att förbättra befintlig 

infrastruktur för besök, inklusive flytbryggor och kajakplatser.  

2. Förbättra befintlig infrastruktur och utveckla ny infrastruktur för besök i 

Saxemara, genom t.ex. fler ställplatser  

3. Stärka kopplingen mellan Saxemara och Stora Ekön och undersöka 

möjliga färdvägar för besökare däremellan.  

4. Lyfta fram Stora Eköns kulturhistora genom att anlägga en 

RonnebySlinga med s.k. intressepunkter längs slingan samt genom att göra 

ett mindre museum i den bevarade fiskefyren, inklusive röjning av 

kulturlandskapet  

5. Se över förutsättningar för en stimulera en hållbar betesdrift på Stora Ekön 

6. Utveckla Lotsplan genom renovering av byggnader och genom att erbjuda 

enklare övernattningsmöjligheter i vedbodarna. Ordna med lokal 

solenergiförsörjning till lokalerna och eventuell vattenförsörjning från 

befintlig brunn.  

7. Produktutveckling inom besöksnäring med fokus på Stora Ekön, 

Saxemara och Gribshunden.  

8. Ta fram en samverkansmodell för framtida förvaltning av strukturer, 

inklusive och drift och skötsel av övernattningsrum mm.      
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att:  

1. Ställa sig bakom att medverka till att ansökan om medel för ett 

samverkansprojekt kring Saxemara och Stora Ekön  

2. Under en eventuell projekttid stå för nyttjanderättsavtalet samt arrendet 

för lotsplan, men att vid ett lyckad projekt överväga att nyttjanderättsavtalet 

för lotsplan samt även byggnaderna ska kunna överföras på annan aktör  

3. Att med ovanstående anse motionen bifalles.      

Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Ställa sig bakom att medverka till att ansökan om medel för ett 

samverkansprojekt kring Saxemara och Stora Ekön  

2. Under en eventuell projekttid stå för nyttjanderättsavtalet samt arrendet 

för lotsplan, men att vid ett lyckad projekt överväga att nyttjanderättsavtalet 

för lotsplan samt även byggnaderna ska kunna överföras på annan aktör  

3. Att med ovanstående anse motionen bifalles. 

Propositionsordning 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer proposition på kommunstyrelsen 

förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Ställa sig bakom att medverka till att ansökan om medel för ett 

samverkansprojekt kring Saxemara och Stora Ekön  

2. Under en eventuell projekttid stå för nyttjanderättsavtalet samt arrendet 

för lotsplan, men att vid ett lyckad projekt överväga att nyttjanderättsavtalet 

för lotsplan samt även byggnaderna ska kunna överföras på annan aktör  

3. Att med ovanstående anse motionen bifalles. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 153 Dnr 2023-000363 192 

Anmälan av Motion från Hillevi Andersson (C) 
Förbättrat företagsklimat i Ronneby 

 

Sammanfattning  

Ramavtal, är den form av avtal som används för att inte behöva göra ny 

upphandling vid varje inköp av till exempel hantverksarbeten eller inköp av 

en viss varukategori. Upphandling av ramavtal görs vanligtvis var 4:e år. 

Ofta antas 3-5 leverantörer för varje kategori och dessa rangordnas genom 

att kvalitet, timpris eller styckpris för varor (alltså det ”ekonomisk mest 

fördelaktiga” alternativet) utvärderas och den som är bäst i utvärderingen får 

alltså 1:a placering och resterande leverantörer placeras i fallande ordning. 

I ramavtal, gällande framförallt hantverkstjänster, finns det olika möjligheter 

att använda sig av leverantörernas förmåga till ”leverans”. 

 1. ”vid avrop enligt avtalet skall överenskommelse om pris och tid för 

utförande av det aktuella arbetet göras. Kan man inte komma överens med 

leverantör nr 1 om pris och/eller tid, skall leverantör nr2 tillfrågas…..” 

Eller 

2. ”Då avropet uppskattas till en kostnad överstigande X antal kronor, ska 

förnyad konkurrensutsättning göras mellan avtalsleverantörerna” 

Eller 

3. Avropen fördelas mellan de leverantörer som avtalet ingås med genom en 

fördelningsnyckel. Leverantör med det bästa priset tilldelas ca 50% av 

beställningarna, leverantör nr 2 tilldelas ca 30% av beställningarna, etc 

Gällande alternativ 1; Oftast är det ”den 1:a placerade leverantören” som får 

leverera näst intill allt som köps in på avtalet. Dessutom är det en stor risk 

för en leverantör att tacka nej till en beställning, trots att man kanske borde 

göra det i tider av hög beläggning. Genom att tacka nej riskerar leverantören 

att som straff bli nedflyttad i rangordning. 

Gällande alternativ 2; Då beställningen är av en ngt större omfattning finns 

möjlighet att inom avtal konkurrensutsätta leverantörerna mot varandra. 

Genom att nyttja denna möjlighet i större utsträckning, menar vi att fler kan 

få chansen att leverera till Kommunen. 

Gällande alternativ 3; En modell med fördelning av beställningar mellan de 

antagna leverantörerna, kan vara ett bra sätt att låta alla antagna leverantörer 

få ta del av affären. Givetvis ska den leverantör som ”vunnit” erhålla den 
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största delen av leveransen, men genom att fördela en mindre del till övriga 

antagna företag ger Kommunen fler del av den offentliga affären. 

Generellt kan man säga att företag som lämnar anbud lägger ner stor energi 

på sitt anbud, men i de fall leverantören inte är den som ”vunnit 1a-platsen”, 

ger det i princip ingenting tillbaka i den affär som avtalen i grunden menar 

ska komma även de andra leverantörerna till godo. 

Kan mindre företag ges möjlighet att leverera?  

Ett annat sätt att ge fler tillgång till att leverera till Kommunen, är att dela 

upp avtalen i mindre bitar. Idag upphandlas ofta ett ramavtal för hela 

kommunkoncernen, vilket innebär att leverantörer behöver ha en viss storlek 

för att kunna leverera enligt de kriterier som avtalet kräver. På detta sätt 

utestängs de mindre företagen, då de inte har kapacitet att leverera flera 

tusen timmar av t.ex. byggnadsarbeten som det finns behov av inom hela vår 

kommun. Hade man istället som leverantör kunnat välja att bara lämna 

anbud på de arbeten som ska utföras t.ex. till ABRI, då hade även en mindre 

byggfirma fått chansen till att bli en ramavtalsleverantör. 

Upphandlingsmyndigheten (UM) skriver följande; 

Positiva aspekter med att dela upp kontrakt eller ramavtal Att dela upp 

kontrakt eller ramavtal i delar är ett sätt för den upphandlande myndigheten 

att underlätta tillträde till upphandlingen för små och medelstora företag. En 

av målsättningarna med LOU-direktivet är att underlätta tillträde till 

upphandlingar för små och medelstora företag. Notera att det finns 

bestämmelser i lagen om offentlig upphandling (LOU) om att dela upp 

kontrakt i separata delar. Det finns även en skyldighet att motivera varför ett 

kontrakt inte ska delas upp. 

Att dela upp en upphandling i mindre delar, innebär såklart något mer arbete 

för inköpsenheten än att bara göra en enda stor upphandling. Samma 

föreskrifter, anbudsformulär, annonsering, grundkontrakt, med flera 

dokument kan användas för alla delar, endast utvärdering och 

kontraktsskrivning innebär merarbete men som vi ändå bedömer väl 

motsvarar syfte och mervärde för kommunen som helhet. 

Centerpartiet i Ronneby föreslår följande;  

• Att man inom ramavtalen ökar omfattningen av ”förnyad 

konkurrensutsättning” och nyttjar de möjligheter som avtalen ger, vilket då 

ger även de leverantörer som inte är 1:a placerade i rangordning möjlighet att 

leverera inom avtalet.  

• Att man överväger att prova modellen med att fördela avropen emellan 

ramavtalsleverantörerna, enligt en fördelningsnyckel. 
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 • Att man i ramavtalen delar upp anbuden, så att företag kan lämna anbud 

separat för varje bolag, så att mindre företag får möjlighet att leverera 

tjänster och eller/produkter.      

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för vidare 

hantering.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 154 Dnr 2023-000370 192 

Anmälan av Motion från Mikael Mårtensson (S) återinför 
skolbio i Ronneby 

 

Sammanfattning  

Att samhället aktivt stödjer och hjälper så att alla kan få tillgång till kultur är 

av avgörande betydelse för att främja social inkludering, personlig 

utveckling och utjämna ojämlikheter. Det är genom att erbjuda möjligheter 

till kulturellt deltagande som vi skapar ett mer jämlikt och berikande 

samhälle för alla medborgare. Det är därför hög tid att prioritera och 

investera i Ronnebys kulturliv genom att återinföra skolbio.  

Under 20 är hade vi i Ronneby skolbio för alla tredje- ,sjätte- och 

niondeklassare en gång per termin. Totalt var det cirka 18st visningar per 

läsår och mer än 2500 barn som tog del av detta. 

ldag satsar Ronneby kommun 0:- på Skolbio, Regionen går däremot in och 

betalar 40 000:- till skolbio i Ronneby varje läsår. Kostnaden historiskt för 

denna kulturaktivitet låg för Ronneby Kommun pä 120 000:- 

Bion är en av de stora kulturella aktörerna i Ronneby. Skolbio är ett mycket 

bra sätt för barn med olika kulturella och ekonomiska bakgrunder att 

tillsammans träffas och uppleva kultur. Nu om någonsin, med tanke på den 

ekonomiska situationen, är det viktigt att ge även barnen som lever i de mest 

ekonomiska utsatta familjerna möjlighet att få tillgång till denna kulturform. 

Vi måste göra Ronneby rikare och ge vära barn möjlighet till fler 

kulturupplevelser. Vänd trenden som funnits i Ronneby de senaste åren med 

ett allt fattigare kulturliv. Satsa på våra barn och satsa på kulturen så blir hela 

Ronneby rikare. 

Socialdemokraterna föreslår därför fullmäktige beslutar: att skolbio återförs 

för alla i årskurs 3, 6 och 9.     

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen till utbildningsnämnden för vidare 

hantering.  

________________ 

Exp: 

Utbildningsnämnden  
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§ 155 Dnr 2023-000351 289 

Förstärkningsåtgärder reservkraft och 
vattenförsörjning nya Snäckebacksskolan  

 

Sammanfattning  

Mark- och Exploateringsenheten har i samband med beslut i ärende 

”Robusthetskapande åtgärder” Dnr 2023-000107 påbörjat projektering av ett 

reservkraftsaggregat på nya Snäckebacksskolan. I det ärendet presenterades 

ett genomfört uppdrag som pekar på att det finns ett stort behov av att 

säkerställa robustheten i flera kommunala verksamheter. En första 

prioritering ger att kök, äldreboenden, förskolor och skolor F-6 bör 

genomföras. I samråd med säkerhetsskyddschef har nybyggnationen av 

Snäckebacksskolan tagits fram som ett lämpligt alternativ för att förstärka 

robustheten i kommunen. Det som studerats här är vattenförsörjning och 

reservkraftsaggregat. Genomförandet är tekniskt möjligt och behovet av 

medel behöver tillskapas. 

Bedömning 

Totalentreprenören (JSB Construction AB) har tagit fram ett budgetpris för 

en helhetslösning med reservkraftaggregat ca 3 700 000 SEK. Varav 

markskåp ligger på ca 500 000SEK. Ett markskåp kan placeras på lämplig 

plats i väntan på beslut om permanent reservkraftsaggregat samt beviljat 

bygglov. Ett mobilt reservkraftsaggregat kan med fördel väljas då ytan på 

Snäckebacksskolan kan utnyttjas som cykelparkering under icke kristid. Ett 

markmätarskåp kan med fördel placeras som förberedande åtgärd. 

Totalentreprenören behöver skyndsamt få beslut på om markskåpet ska 

beställas. Bygglov kommer behöva sökas då reservkraftscontainern är ca 8m 

lång och ca 2,5m bred. Tänkt placering av container är norr om 

gymnastiksalen där tidigare beviljat bygglov för transformatorstation finns. 

Lösning av vattenförsörjning tas inte upp som beslutsgrundande i detta 

ärende baserat på att möjligheten finns att tillskapas inom projektet. 

Förslag till beslut 

Beslut om tillsatta medel för reservkraft vid Snäckebacksskolan. Två 

alternativ finns  

1. Beställning av markmätarskåp, ca 500 000SEK  

2. Beställning av helhetslösning, ca 3 700 000SEK 
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Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna beställning av 

helhetslösning, ca 3 700 000SEK och att det finansieras via extern upplåning.  

Kommunstyrelsen justerar ärendet omedelbart. 

Deltar i debatten  

I debatten deltar Hillevi Andersson (C) och Nicolas Westrup (SD). 

Yrkanden 

Hillevi Andersson (C) yrkar bifall till alternativ 1.  

Nicolas Westrup (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.       

Propositionsordning 

Lennarth Förberg (M) ställer proposition på framfört Hillevi Andersson (S) 

förslag mot Nicolas Westrup (SD) och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja. 

 De som önskar bifall Hillevi Andersson (C) förslag röstar nej.       

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, till detta protokoll bilaga d, avges 44 ja-röster 

och fyra nej-röster, en är frånvarande varefter ordförande finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.        

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner en beställning av helhetslösning, ca 3 700 

000SEK och att det finansieras via extern upplåning. 

________________ 

Exp: 

Unni Johannesson, mark- och exploateringsenheten 

Ekonomienheten  

 


